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Genf 

Nukleáris 
és űr-
fegyverekről 

© Gonf (TASZSZ) 
Csütörtökön Genfben tel-

jes ülést tar tot t a nukleá-
r i s és ürfegyverzetlel fog-
lalkozó tárgyalásokon részt 
vevő szovjet és amerikai 
küldöttség. 

Szovjet—NDK 
külügyminiszteri 

tárgyalások 
0 Moszkva (MTI) scn tölti be történelmi fel-
A Szovjetunió és az NDK adatát , megbízhatóan védel-

a továbbiakban is erősíteni m e z i a testvéri szocialista 
fogják a Varsói Szerződés államok vívmányai t és biz-
szervezetét. amelv immáron tonsagat, jelentősen hozza-
harminc esztendeje sikere- 'árul a beke es a nemzetko-

Közéleti napló 
ÜDVÖZLŐ T Á V I R A T 

A Magyar Szocialista Mun- Központi Bizottságát a párt 
kóspárt Központi Bizottsága m e R a l a k u , á s á n a k 30. évfor-
taviratban üdvözölte a La-
oszi Népi Forradalmi Par t duloja alkalmabol. 

CZINEGE LAJOS F O G A D T A A N T O N I O C.AVAT 

Czinegc Lajos miniszter- beszélésen részt vett Tóth 
elnök-helyettes csütörtökön Illés ál lamti tkár , a Magyar 
a Par lamentben fogadta An- Posta elnöke, jelen volt Erni-
tonio Gavát, az Olasz. Köz- lio Paolo Bassi, az Olasz 
társaság postaügyi és táv- Köztársaság budapesti nagy-
közlési miniszterét. A meg- követe. 

F O G A D Á S 
A GÖRÖG NEMZETI Ü N N E P A L K A L M Á B Ó L 

Pantelis Economou a Gö- segügyi miniszter, Török Ist-
rög Köztársaság budapesti ván külkereskedelmi minisz-
nagykövete hazája nemzeti tériumi á l lamti tkár és Esz-
ünnepe alkalmából csütörtö- tergályos Ferenc külügymi-
kön fogadást adott reziden- niszter-helyettes, valamint a 
ciáján. Részt vett a fogadá- politikai, a társadalmi, a 
son Markója Imre igazság- gazdasági es a kulturális élet 
ügy-, Medve László egész- számos vezető személyisége. 

S Z I R M A I JENÖ KÖSZÖNTÉSE 

Szirmai Jenőt, a munkás- gának tagja, a Központi Bi-
mozgalom régi harcosát, az zottság t i tkára köszöntötte, 
Országos Takarékpénztár ve- és átadta a Központi Bizott-
zérigazgatójál párt tagsága ság emléklapját . A köszön-
ötvenedik évfordulója alkal- tésnél jelen volt Ballai Lász-
mából Havasi Ferenc, az ló, a Központi Bizottság 
MSZMP Politikai Bizotlsá- osztályvezetője. 

IPU-DELEGACIÓ UTAZOTT TOGÖBA 

Barcs Sándor, az Inter- ha j tó bizottságának tagja 
par lamentár is Unió magyar t , ü l B r t ö T t ö n T o g ó b a f á z o t t 
csoport jának elnöke c s D a r - . 
vasi István, az IPU- végre- a z U n ' ° 7 3 konferenciájára . 

BEK E M O Z G A L M I K Ü L D Ö T T S É G 
M O S Z K V Á B A N 

Csütörtökön magyar bé-
kemozgalmi küldöttség uta-
zott Moszkvába a Béke-vi-
lágtanács kibővített elnök-
ségi ülésére: Péter János, 
az országgyűlés alelnöke, 
Sebestyén Nándorné, az Or-
szágos Béketanács elnöke 

front alelnöke, a BVT tag-
jai A tanácskozáson megem-
lékeznek a fasizmus felett 
aratott, győzelem 40 évfor-
dulójáról. Az elnökségi ülés 
résztvevői állást foglalnak 
n béke-világmozgalom előtt 
álló legfontosabb feladatok-

Pethő Tibor, a Hazalias Nép- ról. 

zi kapcsolatok stabilitásának 
fenntar tásához — olvasható 
az Oskar Fischer NDK-beli 
külügyminiszter Szovjetunió-
ban tett látogatásáról és 
Andrej Gromikóvai folyta-
tolt tárgyalásairól csütörtö-
kön Moszkvában közzétett 
közős közleményben. 

Gromiko es Fischer hang-
súlyozta, hogy a jelenlegi fe-
szült nemzetközi légkörben 
különös jelentősége van a 
szocialista közösség egysegé-
nek és összeforrottságának. 

A világűr militarizálásá-
nak Washington által meg-
hirdetett terve súlyos veszély 
az emberiségre nézve. A 
tárgyalásokon a lelek aggo-
dalmuknak adlak hangot 
amiatt , hogy az NSZK és 
néhány más ország kormá-
nya késznek mutatkozik csat-
lakozni az amerikai, úgyne-
vezett „tudományos-kísérle-
ti" munkálatokhoz, amelyek 
célja csapásmérő kozmikus 
fegyverek előállítása. Ezzel 
ezek a kormányok súlyos fe-
lelősséget viselnek az ilyen 
lépések következményeiért. 
A felek egyetértettek abban, 
hogy a Centben megkezdő-
dött szovjet—amerikai tá r -
gyalások a nukleáris es ur-
fogyverzetekröi távlatokat 
nyithatnak a stratégiai sta-
bilitás megszilárdítása és a 
háborús fenyegetés csökken-
tébe számára. Megállapítot-
ták. hogy az első csapás mé-
résére alkalmas amerikai ra-
kéták NSZK-beli és más 
NATO-lagországokban tör-
tént telepítése jelentősen 
rontja az* európai- -helyzete!" 
komoly akadályokat gördil 
az európai enyhülési folya-
mat folytatásának útjába. 

A felek a tárgyalásokon 
ismét hangsúlyozták: szigo-
rúan be kell tartani a Nyu-
gat-Berlinre vonatkozó 
négvhatalmi megallapodust. 
amelv az európai stabilitás 
megőrzésének egyik lényeges 
eleme — muta t rá egyebek 
között az Andrej Gromiko és 
Oskar Fischer tárgyalásáról 
kiadott közös közlemény. 

Lassúbb tempóban 

Budalakk 
szegedi 

palackkal. Addig be kell er- ható A kollektíva kelendő 
nünk azzal, hogy ha meglát- termékei révén érzi, hogy a 
juk a botiban az Unitoxot, munkájuk elfogadott. igazi 
beallunk u sor végere. szükségleteket elégít ki. A 

nagyvállalati formából adó-
dóan azonban a sa já t nyere-
ségüket. munká juk jövedel-
mezösegel csak áttételesen 
ismerik, önálló mérleget nem 
készítenek. Ennek ellenére 
méltánytalanság lett volna a 

, , o , » szegedi ipar e reprezentán-
beosztusra késztetik a tel- s á t kihagynunk az összeha-
husznalokal. A kozmetikai, A festékgyár rendkívül sonlitúsból. Fogódzónak anv-
háztartasi vegyi cikkek an- SZ(MCS termékskálájából a „yi, hogy a 3,2 milliárdos 
nal inkább kelendőek. Eb- s z t .godlek az egyik legkere- nagyvállalat 362 millió fő-
ben a divalerzekeny üzlet- S L , U e b b c i k k gyártói. A disz- r i n t nyereséget ér t el, és eb-
ugban elengedhetetlen a w e r z i t falfesték évek óla hi- ben az itteniek munka ja is 
szüntelen fejlesztés, az ú j r a ánycikk ö n k é n t adódik: ha számottevő 
meg ú j ra megjelenő u j ter- a 7 u / e m fejlődni akar , ter-
mékek fogyasztót, legyőző m o l j t . n többet belőle! Az 

(Folytatas az 1. oldalról.) 
során jól menő szövetkezet-
nek az. eredményeit. A s ta-
bil, állandósult fej lödes azon-
ban egy szüntelen lejlödo 
termelési szerkezetet takar. 
A növényvédő szerekből ta-
valy 13 millió lorint ér tékű-
vel kevesebbet értékesítet-
tek. A fogyasztói áremelke- , , 
dések, úgy tűnik, nagyobb g y a r e g y S e g e 

áradata . A tavalyi úidonsa- egyszerü képlel mégsem 
Tanács István, 

Tóth Szeles István 

C c s z d a s á g f p o l i t i k a 
Az SZKP PB ülése 

0 Moszkva (MTI) 
A testület ülésén hangsú-

lyozták. hogy a Szovjetunió 
a jövőben is szilárdan és 
következetesen fo ly ta t ja a 
beke es a haladás politiká-
ját, & a beke és a békés 
egymás mellett é lés lenini 
elveivel összhangban cse-
lekszik, s ebben a vonatko-
zásban nagy jelentőségűnek 
értékelte Mihail Gorbacsov-
nak, az SZKP KB főti tká-
rának múlt heti baráti ta-
lálkozóját a Varsói Szerző-
dés tagállamai párt- es ál-
lami vezetőivel. A találko-
zón megtartot t vélemény-
csere igazolta,, hogy a meg-
vitatott időszerű kérdéseket 
egységesen ítélik meg. 

A szocialista közösség 
közös érdekei megkövetelik, „ „ „ . . . . 
hogy következetesen végre- ^ 
, „v.,,-,1 ij-r^rrr. i sekről, amelyexet mas or-hajtaak a KGST-országok s / , o k k o m m u n i s t a s z o c i a „ 
felső szintű gazdasagi er te- B 

Az SZKP KB Politikai 
Bizottsága legutóbbi ülé-
sén megvitatta azokat a 
feladatokat, amelyek a 
múlt heti rendkívüli köz-
ponti bizottsági ülésén 
körvonalazott állásfogla-
lásokból fakadnak. Ezek 
az állásfoglalások arra 
hívják fel a figyelmet, 
hogy a szovjet gazdaság 
intenzív fejlődési útra 
állítása, a társidaimi és 
gazdasági fejlődés meg-
gyorsítása érdekében moz-
gósítani kell a pártot, az 
allami szerveket, a társa-
dalmi szervezeteket és a 
népgazdasági mechaniz-
mus valamennyi alkotó 
elemét. 

kezletén hozott döntéseket. 
A Politikai Bizottság tel-

jes egészében jóváhagyta a 
baráti találkozónak. vala-
mint m á s szocialista orszá-
gok küldöttséűvezelőivel 
folytatott megbeszélések 
eredményeit . A . testület is-
mételten megerősítette. 

lista és nemzeti demokra-
t ikus pár t j a inak vezetőivel, 
legfelsőbb ál lamhatalmi 
szerveinek képviselőivel 
folytatott. 

A Politikai Bizottság ülé-
sen megvitat ták és határoz-
tak több olyan kérdésben, 
amely összefügg a szovjet 

. „,, o w n • ' • «' n é p második, vi lágháborús . . . ... * 
hogy a z SZKP e.s n szovjet g y ő z e l n l é n e k 4 0 . évforduló- , e t r e , o l t 

la, hogy u találkozó ismét 
bebizonyította: bizonyos 
mértékben közel áll egy-
máshoz a két ország ál lás-
pont ja olyan fontos kérdé-
sek megítélésében, min t a z 
enyhülés poli t ikájához való 
visszatérés ' szükségesség/-, 
az európai biztonság erősí-
tése. az erőegyensúlynak a 
lehető legalacsonyabb szin-
ten történő fenntar tása , a z 
üríegyverkezési hajsza meg-
akadályozása. A Politikai 
Bizottság megállapította azt 
is, hogy a Szovjetunió és 
Franciaország egyaránt tö-
rekszik a kölcsönösen elő-
nyös együttműködés, a gaz-
dasági. a technológiai és a 
kulturál is csere elmélyítésé-
re a politikai párbeszéd 
folytatására. 

A Politikai Bizottság jó-
váhagyólag tudomásul vette 
Vlagyimir Scserbickij be-
számolóját a Szovjetunió 
Legfelsőbb Tanácsa küldött-
ségének az Egyesült Álla-
mokban tett út járól . Meg-
állapította, hogy az Egye-
sült Államok kormányzata 
és kongresszusa. va lamint 
az amerikai társadalmi é s 
üzleti körök képviselőivel 

találkozókon a 
állam a jövőben is minden 
eszközzel erősíteni k ívánia 
szövetségeseihez fűződő 
testvéri barátságát, s külpo^ 
li t ikáiában elsődlegesnek te-
kinti a szocialista országok-
hoz fűződő viszonvt. . . 

A Politikai Bizottság nacv s e v e l a szerb és u Crna b e n elsősorban a nukleár is 
minősítette Gora-i kormány meghívásé- fegyverkezési hajsza meg-

szüntetésének és a vi lágűr 
mili tarizálása e lhár í tásának 

Meghallgatva Nvikolai tekintetében. 

j á v a . küldöttség komoly munká t 
* " .. . . . végzett annak érdekében, 

A Politikai Bizottság meg- h o R V megvilágítsa a Szov-
hnllgutta Vitali j Vorotnyi- j e t un ió elvi á l láspontját a 
kov beszamolo.iat unnak a s z o v j e t - a m e r i k a i kapcsola-
szoviet küldöttségnek - a t o k ^ a legfontosabb nem-
munkajarol , amely vezete- z e tközi problémák kérdései-

jelentőségűnek 
Mihail Gorbacsov. Nvikolai r a . látogatást tett Jugoszla-
Tyihonov és Andre j Grnmi- viában 
ko más országok vezetőivel 

múl t héten Moszkvában Tyihonovnak és Andre j A Politikai Bizottság ülé-
folvtatott megbeszéléseit. Gromikónak Roland Dumas sén át tekinte t te az SZKP 

A Politikai Bizottság tó- francia külügyminiszterrel é s a szoviet állam bel- é s 
váhaevólao tudomásul vet te megtartot t találkozóiáról külDolitikáia megvalósításá-
V a s z i l ' i K u z n v e e o v r>„_ szóló beszámolóját a Poli* nak néhány más kérdését 
rísz Ponomarjov beszámoló- tikai Bizottság megállapítot- is 

.. .. , . j . ' f i P q . ' . s o j g g y g —... . , , . . . 

Az országos fásítási hónap megnyitója 
Faluvégi Lajos beszéde 

0 Budapest (MTI) Ezekben a napokban — — Ez az érték az európai 
Agárdon, a Velencei-tavi mondotta a továbbiakban átlag fölött van, túlzott elé-

vizisport-iskolában megnyi- Faluvégi La.jos — elsősor- gedettségre azonban nincs 
totlák csütörtökön a környe- ban a felszabadulásunk óta okunk, mert a kitermelt l á -
zetvédők, az erdészek és a eltelt négy évtized alkotó- nak a kívánatosnál jóval 
természetet kedvelök hagyó- munká já t és eredményei t kisebb hányada hasznosul, 
mányos tavaszi ünnepét, az vesszük szemügyre. Itt mind- S arra sem lehetünk valami 
idei fásítási hónapot. A Ha- jár t egy összehasonlítás is büszkék, hogy e fának több 
zalias Népfront Országos kínálkozik: negyven éve ha- mint a 40 százaléka ma még 
Tanácsa, a Mezőgazdasági zánk területének mindössze pusztán tüzelési cé lokraszol-
és Élelmezésügyi Miniszté- 12 százaléka volt erdő,. ma gál. Az elmúlt másfél évt i -
r ium és Fejér megye taná- pedig ez megközelíti a 18 zed során a fa mint a lap-
csa által rendezett ünnepsé- százalékot! Ezt a nagyará- anyag és mint energiahor-
gen Teubel György, a me- nyú erdősítést a l'elszabadu- dozó egyaránt felértékelő-
gyei tanács elnöke koszon- lás utáni évtizedek legna- dett. E ténynek a r ra kell 
tölte u megjelenteket, majd gyobb „környezetvédelmi késztetnie bennünket , hogy 
Faluvégi Lajosé a Minisz- beruházásának" Is tekint- ésszerűen, előrelátó módon 
tertanács elnökhelyettese, az iük. Ha — ebből a szem- gazdálkodjunk a természeti 
Országos Tervhivatal elnö- pontból — a gyarapodás forrásaink 10 százalékát ki-
ke emelkedett szólásra, s ' i ramát nézzük, a világ első levő faál lományunkkal . E 
nyitotta meg az idei orszá- öl országa közé tartozunk, részarány hosszabb távon 
gos fásítási hónapot. De ennél is nagyobb ütem- egyre növelhető, mert az 

— Az ENSZ az 1985-ös ben gazdagodott erdeink erdő — ellentétben a többi 
esztendőt az erdők évének faállománya, s mindezt úgy erőforrással — ullandóan 
nyilvánította — mondotta értük el, hogy közben a fa- megújítható és bővíthető 
elöljáróban, hang súlyozva: kitermelés csaknem meg- kincse gazdaságunknak. Az 
ez — jelképesen — azt fe- háromszorozódott. ezredfordulóig kitekintő ter-
jezi ki, hogy világszerte ' ' veink az erdősültségi a rány-
nagyon nagy fontosságot Hazánkban ma az egy la- n a k 20 százalékra való (el-
tulajdoní tanak a fáknak, az kosra jutó évenkénti l'afel- tornázását irányozzák elő. 
erdőknek, lévén._ hogy azok h a s z n á l á s megközelíti az egy Faluvégi Lajos végezetül 
nemcsak megszépítik az éle-
tünket, hanem környezetün-
ket és egészségünket i s óv- nök-helyettes 
ják, védelmezik. rámutatot t : 

köbmétert. A miniszterei- arról szólt, hogy az idei fá-
erről 

gok. a Meta es a Charme k o n n v e n oldható meg. me'rt 
sorozatok 40 millió lorintnt u z alapanyagok zöméhez csak 
hoztak. Az idei ev nagy sla- devizáért lehet hozzájutni, 
gere a tavaly ev vegén meg- A V l l i | u la t nem t u d j a betö-
jelent Wella haj iestek. Az |V l lsolni. hogv több teljen rá. 
eredeti licenc szerinti hazi- A tavaly gyártott 9 ezerrel 
fodrász-készítményből egv- . . ... 
millió f lakon gyártására ke- az ide. te .v 10 e zer 
szültek lel. A befektetett de- tonna. A hamarosan beulli-
viza fejében a budapesti tandó úi vödörtoltó gépsor 
Azúr kereskedelmi vállalat sokat könnyít a munkán, 
ragaszkodik uz egyedárusí- takarékoskodik az itteni vi-
táshoz. Remélhetően a ver- szunyok szerint jól meglize-
senvtársak kizárásávul ön- lett munkaerővel. A hagyo-
ként vállalt országos ellátási mányos olajfesték iránti ke-
..kötelezettséget" komolvan <eslet mérséklődik, igaz-
veszik a megve szaküzletei- a lapanyag-problemak miatt 
ben is, állandóan kapha tó hullámzó a termelés. A kor-
lesz a festék. Az aerosolos szerű termékek, az úgyneve-
palackok hiánva miatt ezt '.ett vastagbevonatok tér t ho-
az evet meg végig kell kin- dítanak a közületi forgalom-
lódnl. csak lövőre fizet a ban A Vasepox es a Repol 
Mátravidéki Femmüvek az oldószermentes, porusmenie-
átadott fej lesz tesi alapért s en felhordható. kiválóan 
plusz három es fél millió fertőtleníthető, tisztán tart-

Alumíniumipari tanácskozás 
0 Budapest (MTI) miniumkohók és feldolgozó,'-liárd forintot. Az idei ered-
Az elmúlt évben 19 mii- üzemek vezetői hogy ősz- ményeket kedvezőtlenül be-

lió dollárral növelte tőkés szegezzék a tavalyi tapasz- folyásolja, hogy az év első 
expor t já t a korábbi évhez tahitokat, és egyeztessék az két hónapjában többhelyütt 
képest a Magyar Alumini- idei feladatokat. termeléskiesés volt. s ez 
umipuri Tröszt, ugyanakkor A z e lműl t éy tapasztala- nemcsak a termékek menv-
tovabb mérsékelte az im- . fi7erint n e m következett n y ű g é b e n mutatkozott , ha-
port szükségletét. Az egyre V" B / ' e n n t n e m K o v e ^ e z e t t n c m a költségek növekedé-
nehezebb körülmények elle- b e a v a r t C!i jelzett fel len- s < i b e n is. Ezek a kiesések 
nére is sikerült megtartani dillés az alumíniumipari számottevően csökkentették 
az ágazat nyereségéi, jőve- termékek piacán, az 1983-as a Magyar Alumíniumipari 
delmezőségét. Ezt jelentet- áremelkedési tavaly árcsök- Tröszt bevételeit. Éppen 
te be csütörtökön Tapoléán kenés követte, s ez. jelentő- ezért a vállalatok fontos 
Dózsa Lajos vezérigazgató, sen megnehezítette a gyá- feladata m o s t .hogy továb-
az. a lumíniumipar ágazati rak helyzetét, és a keres- b j ésszerűsítéssel, anyag- és 
tanácskozásának nyitó ülé- kedök dolgát. Ennek ellené- . , , ' . ..." 
sen. A kétnapos eszmecse- re az exportsikerek egyér , eneigiatakaiekossaggal csok-
rán részt vesznek a bauxit- telmüek. s az ágazat nyere- Mentsék a költségeket, és 
bányák, t imfoldgyárak, a lu- sége is meghaladta a 2 mii- pótoljak a termeleskie&est. 

szólva sítási hónap megnyitójának 
nem véletlenül Fejér megye 
ad otthont. A Velencei-tó 
es környéké hazánknak 
egyik legismertebb idegen-
forgalmi helye, ahol a ked-
vező földrajzi adottság gaz-
dag és változatos természe-
ti környezettel párosulva 
üdülésre, pihenésre kiválóan 
alkalmas területet ulkot. A 
nyugodt és kellemes üdülés-
nek, pihenésnek egyik nél-
külözhetetlen föltétele a szép 
környezet. Ebben a megye 
nem akármilyen eredmé-
nyekkel büszkélkedhet: uv ló 
északi par t ján , vízgyűjtő 
területén ezer hektár ú j e r -
dő létesült, s a belterületi 
parkosítások és fásítások 
szinten előnyösen formálták 
a kórnyék arculatát . 


